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Írásbeli kérdc s

Tisztelt Elnök Úr !

Az Alaptözvéпy 7. cikk (2) bekezdése alapján, figусlсmmel ai Országgyűlésrő l 52616 2012.
évi XXXVI. törvény 42 . § (8) bekezdésére, valamint az egyes házszaьаIyi гспdclkezésekrö l
szóló 10/2014 . (11 . 24 .) ООУ határozat 124 . § (1) bekezdésére, kérdést kívánok benуújtani
Dr. Orbán Yiktor Miniszterelnök Úrhoz

„Meпrcyit ег аz Öп szava ^túsztсrеМёk Úr? ”

eímme) . А választ írásbаn kérem .

TiszteIl Mi дlisгterelnök Úr !

Püspökladáтzy város régi megoldatlan problémája а városоn átvezető 42-es számú főút
lakosságot zavaró, nagy baleseti kockázatot jelentő forgalma, melyet túlnyomó r6szben а
romániai tranzitforgalom okoz .
Románia Európai Unióhoz való csatlakozását követ ően az áthaladó jármiivek száma
drasztikusan megnőtt. Az útburkolat állapota а folyamatos karbantartás ellenére nem
megfelelő . А 42. főút nyomvonala а városközponton а lcgsürűbben )аkott, iskolákkal és
köziп tёzz iёпуekkel teletűzdelt útvoпalon halad át .
Р üsрökladáпу érintett lakossága petíciót nyújtott bе , тelybeп а nagy gépjárműforgalom
zavaró hatása miatt kёrik az öпkoпxiáпуzat intczkedését (2011) . А forgalomszámlálási adato k
szeríni naponta 8 000-10 000 gépjárm ű , ebből 1 800-2 000 kamion halad át az adott
útszakaszon . А паду gépjárműforgalom szeгпyez i а levegőt, mc дёус1i а baleseti kockázatot ,
rezgéseivel megrepeszti а lakóházak falait . Az éjszakai órákban is elviselhetetlen а
kamionközlekedés, а~z ablakokat kinyii п i пezxl lehet .

А 4. és а 42 . főutak Püspökladány - Kе1et elkeriilő szakaszának törtéпete :

• 2007. január 1 jéx Románfa cs Bulgária a а Eópai Unió tagja lett, а csatlakozás miatt
megnövekedett а 4. és а 42. főutak tranzitfоrgabx а .

• 2007. június 6-7-8-án - а ОКМ n1egЫzásáь61 - hivatalos forgalomszámlálást végeztek а 4 .
és 42. főutak mérőhelyein. Az előző cvek forgalom-számlálási hiányosságainak
kifogásoIása - а hivataIosaп mért adatsorok alapján ~ jogos volt .
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• А Gazdasági és Közlekedési Minisztérium a7 M4 megvalósíthatóságának érdekébe n
nemzetgazdaságossági vizsgálatot rendelt, mel у2007. decc ьеrьеп készült ei
(UУАТЕ IW)_ А vizsgálat eredménye szerint : „ А hutúsértékсket megvizsgálva
összеssёgében m еgállapíthatá, hv, v az е 'йеmű 2x2 sávos autópályás kiépítés adja -
Уаlатcnnyi vizsgált szempnntbúl - а nagyobb időbeni mEgtakpritásokat és gazdasági
többlet hozamokat a főúti nyomvonal fejlesztéséhez képest .'' А költség-haszon számitásоk
alapján а Szolnok -Püspökladány szakasza 1eghatékoпyabb : „ . . .célszerűen а Sm!nоk-
Püspökladány szakasszal kеllепе kezdeni az építést. . . ”

• 2008 . jarluáт 24-én Nagykerekibeп а GKM-et Thoroczkay Zsolt, а KKK-t Bers Tamás
képviselte_ А hаtármetszóspont вуоm олаIáааk kijelölésébеп -alélt mindig -fennáll ó
különbségekről а térscg országgy űlési képviselői ёs polgámnestereí tárgyaltak.

• 2008. március 17-éп egуеztető tárgymás folyt аz M4 gyorsforgaImi út Fegyvernek -
Püspőkladáпy közötti szakaszával, továbbá а Püspökladány elkerülő út ёs vasúti átjárókkal
kapcsolatos kérdések tisztázása érdekében ,

• 2008 . аugusztus 5-9-10-én а Kiizlekedéstudományi Intézet fo гgаlolnszámlálást vcgzсtt а 4 .
fő úton. А 2008 . .júniusi és а 2007 . augusztusi számlálást is meghaladóan, az össiеs
lépjármű forgalm rnindeп eddig mért adafiál mag аsabb volt .

• 2008. október I0-én Püspökladányba látogа~tott Dr. Csepi Lajos KНЕМ szakállamtitkár . А
fórumon megismert dоkumcnturnok szerint а Nagyváradot elkerülő DN19 2x3 sávo s
szakasz Bors-Ártándhoz fogja vezetni а kelet felől (A3 Traпsilvani а) és а délrő l (Aradig
regépülő 2x2 sávos gyorsforgalmi úton) Crke,..1S forgalmat is! А szakállamtitkár
bejelentette : mindkét nyomvonal környezetvédehní hatástanulmányát elkёszí teli, а
Püspökladány-Kelet elkerül ő út megcpítésёt szükségesnek tartja .

• 2008 . novemberben а N1F Zr1 . közbeszerzési fclhivást tett közzé : TA009-Tcrvczcsi
szerriödés a"Püspökladány keleti Elkerülő út (4_ és• 42_ sz. "tаk között) tanulmányi ,
Engedélyezési, kiviteli terveinek iT[е1i'е ajánlati dоkumentációjának e1készltése, valamint а
szükséges engedélyek megszerzése" tárgyában .

• 2008. dвcemberЬeп közbeszerzéssel megbízást kapott а Уiа Futura Мérnöki Tanácsadó ёs
Szolgáliatá Kft., Hogy kcszítse el а 4-42. főutakat összekёtö és Püspökladáпyt elkerülő 3
km-es út teljes engedélyes tervdokumentációját .

• 2009. február: egyeztetés az elkerülő út вуо vonalának tcrvczéséröI а Маgyar Közút
Igazgatóságnál Debrecenben, ahol а Püspökladányi Önkormányzat képvisel ő i is jelen
voltak .

•

	

2009 . április 1 б-i Testületi ülésen az akkori polgármester rosszindulatú kijelenóselcet tett :
. . . az, hoiry újabb és üjаbb dolgot hirdetünk meg az а szocikпak а sajátossága, еzzEl mi

érdemben ,foglalkотп i nem tudunk és sem is kívánunk . . . .ehhez nekünk semmi kг~Szünk ., . "
„Ki hirdette теg ki úll mögötte, kiлnаwz rozsa, ki tervezi .,,”
2009 . május 28. Lakossági Fбrurn Püspökladányban u elkerülö út nyomvonaláról . А
fórumon а polgármester kijelentette : „Macеrгks leste uz elkerülő mеgvalósítása,ha
kihagytuk az egyeztetésből___ " Мiпden egyeztetésre rneghiубt kapott aг Önkormányzat, dе -
лeт ismeretes szándékkal - halogatták а kcpviselöiestületi határozat meghozatalát .

• 2009. augusztus . 27.-i testületi ülésen а polgármester kijelenti : ,,Hogy kicsúsznak а
tervezési hal őridőből, az 1еgyen u NIF Zrt. gondja . . . "Több hónap késedelem után születet t
mсs а 88/2009. (VIII. 27.) önkormányzati testületi határozat : „Püspökladány Város
Опkormányza1йnak Képviselő-tеstület с а Püspökladány keleti еlkеrülő út nyomvonalaként
az I- illetve 1/M, változat hárтelyikének megvalósulását !ámulta ja. "
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• 2010 . március . А Via-Futura Mcrnöki, Tazaácsadó és Szolgáltató Kft, elkéstette аz
engedélyezési tervet és 2010 . május 12-ёп benyújtotta építési cngedéIy i тáпti kérelmét а
Nemzeti Közlekedési Hatósághoz.

А korrnázlyváltás időszakától megváltozott а szándék :

• 2010. május 31-éг. a NIF Zrt . az c1járás 2011 . február 28-ig történő felfüggesztését kérte
hivatkozva arra, hogy az eаgсdclyezési eljárás az M4-cs gyorsforgalmi út fejlesztésér e
vonatkozó, Aьопу-Nagyvárad-Debrecen háromszög részletes megvalósíthatóság i
tanulmány elkészülte után, annak tgyeleпibe vételével folytatódjon .

+ 2010. jünius 14-61 EA/KAJNS/A/2593/16/2010 . számú végzéséb сn а hatóság az eljárást
1ёlfüggesztcttе .

• 2010. június 21-611 а feliiiggesztő határozatot Рüspёkladány Önkormányzat a
megfellebb еzte azzal az indoklássaI, hоgy а későbbiеkben megépítésre kerül ő M4-es
gyorsforgalmi úttal nincs közvetlen kapcsolata az eIkerü]ó útiak, еzért nem indokolt а
mеgvalósulásí tanulmány elkésziiltére várдi, i lletve aппak figyelembe vételérc hivatkozni .

• 2010. június 30-án kelt végzősében а Hatóság а döntésct visszavonta.
• 2010. július 12-én а NIF Zrt . а hiánypótlási határidő ьosszabЫ ítást kért , majd 2011 . február

28-án kérte 2011 . szeptember 30-iga hiánypótlás meghossia ЬЬítását.

• 2011 . szepteщЬег 9-61 Dombi Irnrénё polgármester Dr. Völner NI államtitkárnak írt
levelet, melyben kiemeli az időközi választások miatti látogatása sorár elhangzott és а
helyi újságbап is me jelent ígéretét : „ prЬáп Viktor miniszterelп (;k urat tájékoгtаttam
2011 . jйrdus 14-i püspökladányi látogatása .sОrán а várо.suпk lakóit veszélyeztető
helyzе trv"l. Miniszterelnök úr ígc%Telet tett аz elkerülő út mcgvа lоsitására és arra biLtаtott _
а részletek megh еszélésёre vegyem fel а kapcsolatot а Nemzeti Fejle.szlé.s• i
Minisztériummal 2 M4 autópálya tétségi nyomvonalé аk й!та еrvezése 1еhet&ёget
teremt az elkerül> üt kvltségtakarékos, gyors megvalósítására. ”

• 2011 . október 10-é gy а NIF Ю. — а finanszírozási források tisztázásáig újabb, 2012 .
szeptember 30-ig tеdсdő hiánypótlási határidő hosszabbítást kért .

• 2011 . október 17-én HA/UT/NS'В /106/5/2011 . számú végiéséЪen а Hatóság helyt adott а
kőrelеrnпek .

• 2012. szeptember 30-iga  NIF Zrt. nem teljesítette а hiánypótlási kötelezettségét, sitt üjabb
határidő módosítási kérelmet sem terjesztett el ő, ezért az eljárást а Hatóság megszűntette .

Előreléрés helyett hallgatás, halasztás, rnegsz йntetés . . .

• 2012. augusztus 29-éп az M4-est Tiíжаmаk! Civil Egyesület elnöke levelet írl Németh
Lász16né Nemzeti Fejlesztési Miniszternek : „A naponta 10 000 egуségjárművel és vasúti
keresztezéssel is terhel[ 42. fбüt Рüspöklадánу Ье Itеrйlс ti szakasza mentesíthető а 4. oüt -
42. főút és аz M4 Рüspökladáпу - kelet csоmópопt összekötésével. А 4 - 42. f<>'7./ tuk ktizütti
2,6 km-es r5.sszcköl út (Рüspёkludáпy-kelet) engedélyes terveit 2009-2010-8en а NIF Z1Zt.

felkérEsére а Viafutura elkészítette. Megépátése sziákséges lenne az I ciklusban, mert а
kёltsége .sukkul kevesebb, mint а truпzit-terelés miatt keletkeze] gazdacúgi kár . "

• 2012 . október 19-éп Dr. Völner Pál államtitkár válaszolt : ,, Рй р )klаdüпy számára
természetesen e16пyёs volna аz M4 autópályátб l függeileп tett elkerülő[е/1еsziés. А kelet i

3 .



1 3 /08 2014 SzE 15 :17 Енк +36 1 441 590 0 мвхв Gmn . кнвт NЕт

	

U 004 /00 4

elkerülő így már crz autópálya тegг~pítését mege1&6еп átmenetileg is (néhány évre)
mеgо ldaná а 42 . sz. főút traпzitfоrgalmáпаk problémáját. А középtávú időszakhun
clőreláthatоlag reпйе I е ёзre állá keretek azonban kоráпt sem teszik 1ehеtővé, hogy hárhvl
uz országban ideiglenes szereppel elkerülő út létesйjМ . Előbbiеkkel ёsszhuпgban а
kc5zelmúltbaп elkészített átfvgö megvalósíthatósági taпи lmáпy az elkerülő út kiépítését пет
javasolа. " А megvalósíthatósági tanulmányra hivatkoznak, d е nerrt küldték meg аг
Önkormányzatnak.

• 2013. július 1 . А kormány bevezette аг E-útdíjat . А 42. főúton újabb 30 %-kal növekedett
а teherforgalom naponta 1800-2000 db teherjármű veszélyezteti Püspökladaлy lakosságát .

Mindezek miatt kérdezem:

- 2011. június 14-én piispökladányi látogatаsa kapcsán tett kijelentés – Ш iszerint
Ün igéгсtct tett az elkerülő út megvalósftásira –csak „kampányfogás” volt, vagy
felelőtlen kijelentés ?
-

	

Miért nem fontos Önnek а püspöldadányi emberek cgcszsége, а piispökladányi
emberek biztonsága?
-

	

2013. június I. bevezetet E-útdíj által okozott megnövekedett forgalo э~ sem
indokolja Ön szerint az azonnali beavatkozást Püspökladányban ?

Mebisztelő vá.lasгát kiiszcinö».7.!

Вдгауóпе вorbély ildikő
országgуű lési kCpviselíS

(MSZP)

Budapest, 2014. augusztus 13 .
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